
Rok XIV nr 557 29 listopada 2018 • Gazeta bezpłatna • ISSN 1732-761X  • Redaktor wydania: Marta Czachórska• następne wydanie 6 grudnia 2018 r.

POWSTAŁO CENTRUM 
ZDROWIA DZIECKA
Przy ulicy Słonecznej w Lubinie otwarto Centrum 
Zdrowia Dziecka Medicus. Do tego budynku 
przeniesiono też poradnie dla dorosłych, które do tej 
pory mieściły się przy ulicy Armii Krajowej.  STR. 2

ZAMIAST KLEPAĆ REGUŁKI 
BĘDĄ EKSPERYMENTOWAĆ
Pięć szkół z Zagłębia Miedziowego otrzymało po 
kilkadziesiąt tysięcy złotych z Fundacji KGHM Polska 
Miedź na stworzenie nowoczesnych pracowni fizyczno-
-chemicznych. Wśród nich znalazły się dwie placówki 
z powiatu lubińskiego.  STR. 11 
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ZNAMY ROZKŁAD 
POCIĄGÓW
Gotowy jest już rozkład jazdy 
pociągów relacji Lubin-Wrocław. 
Pierwszy kurs planowany jest 
na 9 czerwca.  STR. 3
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W AKADEMII 
ZAGŁĘBIA LUBIN!

PRZEMOC 

 »14-latek w Akademii 

Piłkarskiej Zagłębia Lubin 

miał trenować piłkę 

nożną i się rozwijać, zamiast tego 

przeżył piekło. Był wielokrotnie bity 

i poniżany.  Taki los zgotowali mu kole-

dzy z drużyny. Sprawa wyszła na jaw, 

bo oprawcy nagrywali wszystko 

telefonami komórkowymi.

 »Więcej na str. 3 

Śmiertelny 
wypadek 
w kopalni 
KGHM
 Do tragicznego zdarzenia 

doszło 27 listopada 
w Zakładach Górniczych 
Rudna. Zginął górnik 
potrącony przez maszynę.

Wypadek miał miejsce 
na oddziale G-25 o godzinie 
11.05. 35-letni górnik, miesz-
kaniec Lubina, został potrą-
cony przez maszynę. Jak do 
tego doszło, na razie nie wia-
domo. Mężczyzna pracował 
na oddziale G-29, ale wypa-
dek zdarzył się w innej części 
kopalni. Dokładne okoliczno-
ści i jego przyczyny będą teraz 
wyjaśniać: specjalna komisja 
i prokuratura.

Górnik, który zginął, 
w Polskiej Miedzi zatrud-
niony był od 2005 r. Prezes 
KGHM, Marcin Chludziń-
ski, ogłosił w firmie trzydnio-
wą żałobę. 

Wypadek zbiegł się w cza-
sie z uroczystymi obchodami 
górniczego święta w ZG Rud-
na.

Przypomnijmy, że właś-
nie dzisiaj, 29 listopada, mie-
dziowa społeczność obchodzi 
Dzień Pamięci Ofiar Wypad-
ków w Pracy w KGHM.

JD
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S3 przejezdna jeszcze w tym roku?
 Do końca roku brakujący 

odcinek S3 z Lubina do Polkowic 
ma być przejezdny – tak 
przynajmniej deklaruje 
wykonawca.

14-kilometrowy fragment S3 
powinien zostać oddany do użyt-

ku w połowie czerwca tego roku. 
Jednak z powodu konfliktu między 
członkami konsorcjum, czyli firma-
mi Salini i Pribex, które budują frag-
ment z Lubina do Polkowic, prace 
na jakiś czas wstrzymano.

Na zdjęciach publikowanych 
przez Generalną Dyrekcję Dróg 

Krajowych i Autostrad w internecie 
widać, że robotnicy pracują. Kiedy 
droga będzie gotowa?

– Wykonawca odcinka S3 od 
węzła Kaźmierzów do węzła Lubin 
Północ o długości ok. 14 km zade-
klarował, że będzie prowadził pra-
ce na całym froncie robót tak, aby 
do końca br. roku została uzyska-
na przejezdność – zapewnia Mag-
dalena Szumiata z wrocławskiego 
oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad. – Postęp 
prac będzie uzależniony od warun-
ków atmosferycznych – dodaje.

Według informacji, jakie uzyska-
liśmy w Dyrekcji, odpowiedzialnej 
za tę rządową inwestycję, dotych-
czas wykonawca uruchomił już 
częściowo węzeł Lubin Północ (pod 
koniec sierpnia) oraz węzeł Kaźmie-
rzów (w połowie września).

– Obecnie prowadzi prace 
w zakresie mostowym i drogowym, 
łącznie z układaniem masy na trasie 
głównej. Prowadzi także prace zwią-
zane z odwodnieniem korpusu dro-
gi wraz z wykonywaniem zbiorni-
ków retencyjnych – wylicza Magda-
lena Szumiata.  MARTA CZACHÓRSKA
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AKTUALNOŚCI

Rodzinie i Bliskim
z powodu tragicznej śmierci

śp.

Damiana Opalińskiego
pracownika Zakładów Górniczych „Rudna”

wyrazy współczucia i żalu
   

składają
Zarząd KGHM Polska Miedź S.A., 

Dyrekcja Zakładów Górniczych „Rudna”, 
Koleżanki i Koledzy z KGHM Polska Miedź S.A.

kondolencje

Podzielili się 
na komisje
 Lubińscy radni miejscy 

podzielili między siebie 
kompetencje na najbliższe pięć 
lat. Będą pracować nie tylko na 
sesjach, ale i w stałych 
komisjach.

Na inauguracyjnej sesji rady 
miejskiej odbyło się ślubowanie 
radnych i prezydenta, ale pod-
jęto także pierwsze decyzje. Jak 
już pisaliśmy, między innymi 
wybrano prezydium rady. Prze-
wodniczącą została Bogusła-
wa Potocka. Zagłosowali na nią 
wszyscy bez wyjątku. Zaś wice-
przewodniczącymi wybrano: 
Tomasza Górzyńskiego, Dariu-
sza Jankowskiego i Mariana 
Węgrzynowskiego.

Ponadto radni zdecydowali, 
kto będzie pracował w poszcze-
gólnych komisjach rady.

W Lubinie takich stałych 
komisji jest osiem. Poniżej ich 
nowe składy.

Komisja budżetu: Krzysz-
tof Szczepaniak, Krzysztof Lis, 
Patrycja Rozmus, Dariusz Jan-
kowski, Bogusława Potocka.

Komisja gospodarki 
komunalnej: Dorota Dutka-
nicz, Marek Bajerski, Dariusz 
Węgrzyn, Romuald Kujawa, 
Tomasz Górzyński.

Komisja kultury fizycz-
nej i turystyki: Romuald Kuja-
wa, Patrycja Rozmus, Roman 
Zaprutko, Przemysław Tadla, 
Adam Konefał.

Komisja oświaty i kultu-
ry: Joanna Kot, Franciszek Woj-
tyczka, Marek Bajerski, Tomasz 
Górzyński, Marian Węgrzynow-
ski.

Komisja porządku publicz-
nego i bezpieczeństwa: Roman 
Zaprutko, Mirosław Młodecki, 
Oleg Herejczak, Bogusława Poto-
cka, Grzegorz Pytka.

Komisja pomocy społecz-
nej, zdrowia i ekologii: Kata-
rzyna Kulczyńska, Oleg Herej-
czak, Przemysław Tadla, Dariusz 
Węgrzyn, Dariusz Jankowski.

Komisja rewizyjna: Przemy-
sław Tadla, Tadeusz Madziar-
czyk, Joanna Kot, Zbigniew 
Czerwonka, Grzegorz Zieliński.

Komisja rozwoju miasta: 
Zbigniew Czerwonka, Grzegorz 
Zieliński, Krzysztof Lis, Krzysz-
tof Szczepaniak, Dorota Dutka-
nicz.

Nowi radni będą również spo-
tykać się z mieszkańcami pod-
czas swoich dyżurów w ratuszu. 
Harmonogram jest właśnie usta-
lany.  MRT

Na zdjęciach publikowanych przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad wi-
dać, że zostało jeszcze sporo pracy, by zakończyć inwestycję
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W Lubinie powstało Centrum Zdrowia Dziecka
 » Większy dostęp do lekarzy pediatrów 

i wszyscy specjaliści w jednym miejscu – 
przy ulicy Słonecznej w Lubinie otwarto 
Centrum Zdrowia Dziecka Medicus. 
Przychodnia właśnie rozpoczęła działal-
ność. Co ważne, do tego budynku prze-
niesiono też poradnie dla dorosłych, 
które do tej pory mieściły się przy ulicy 
Armii Krajowej.

Rozbudowa i adaptacja pomieszczeń przychod-
ni przy ulicy Słonecznej na Centrum Zdrowia 
Dziecka trwała ponad trzy miesiące.

– Ta przychodnia jest placówką dedykowaną 
wyłącznie dla dzieci. Oprócz gabinetów podstawo-
wej opieki zdrowotnej, znajdziemy tu też przyjmują-
cych codziennie specjalistów dziecięcych. Chcemy, 
aby pacjent uzyskał poradę podstawową, a jeżeli zaj-
dzie taka potrzeba, to poradę specjalistyczną i wszyst-
ko w jednym miejscu – mówi prezes CDT Medicus 
w Lubinie Artur Kwaśniewski.

W Centrum Zdrowia Dziecka Medicus sku-
piono wszystkich specjalistów dziecięcych, któ-
rzy do niedawna przyjmowali w dwóch róż-
nych miejscach, czyli w przychodniach przy uli-
cy Armii Krajowej i Leśnej. Małych pacjentów 
leczyć będą doktorzy pediatrzy: Elżbieta Grusz-
czyńska, Joanna Koziarz, Joanna Czarnecka oraz 
Teresa Wierzbicka. Dzieci i ich rodzice mają tu też 
dostęp do: Specjalistycznej Konsultacyjnej Porad-
ni Dziecięcej, oraz poradni: laktacyjnej, hemato-
logicznej, kariologicznej, diabetologicznej i endo-
krynologicznej, neurologii dziecięcej, preluksa-
cyjnej, chirurgii dziecięcej, psychologicznej dla 
dzieci.

– Do naszej przychodni może należeć każ-
dy mały pacjent. Wystarczy w rejestracji złożyć 
odpowiednią deklarację i automatycznie zosta-

je się pacjentem Centrum Zdrowia Dziecka Medi-
cus w Lubinie – tłumaczy Elżbieta Gruszczyńska, 
lekarz pediatra, dodając, że teraz lekarze mają więk-
szą możliwość pracy z dziećmi chorymi: – W sytua-
cjach nagłych zachorowań staramy się przyjmować 
dzieci w dniu zgłoszenia – przyznaje.

W nowej placówce funkcjonuje nowoczesny 
system kolejkowy. Po rejestracji pacjent otrzymu-
je numer miejsca w kolejce, a zamontowane na 
ścianach monitory informują o przywołaniu do 
wybranego gabinetu. Wprowadzono także infor-
matyczny system rejestracyjny, który skutecznie 
wspomaga pracę w obsłudze pacjentów. Nie ma 
już papierowych kartotek. Obsługa wizyt lekar-
skich i rejestracja odbywa się poprzez grafik leka-
rzy. Można łatwo wyszukać dostępne terminy, 
odwołać lub zmieniać datę wizyty.

Pomieszczenia są przyjazne najmłodszym. Do 
dekoracji placówki użyto motywów zwierzęcych. 
Jest gabinet żyrafy, lwa czy lamparta.

Każdy z pediatrów przyjmuje pacjentów 
w oddzielnych gabinetach. Poradnia dzieci zdro-
wych została oddzielona od poradni dzieci cho-
rych. Osobne wejścia do każdej z nich, jak rów-
nież izolatki, eliminują ryzyko narażenia dzie-
ci zdrowych na infekcje wirusowe i bakteryjne 
pacjentów chorych.

Do budynku przy ulicy Słonecznej przenie-
śli się nie tylko lekarze zajmujący się najmłodszy-
mi pacjentami, ale i wszyscy specjaliści poradni 
dla dorosłych, które funkcjonowały do tej pory 
w przychodni przy ulicy Armii Krajowej. 

– W budynku przy ulicy Armii Krajowej od 
teraz będą się mieścić tylko laboratoria. Wszyscy 
specjaliści zostali przeniesieni na ulicę Słoneczną 
– mówi Jacek Rychlewski, specjalista ds. marke-
tingu i PR z Medicusa.

 MARTA CZACHÓRSKA
ANNA TATARYNOWICZ

Do budynku przy ulicy Słonecznej przenieśli się nie tylko lekarze zajmujący się 
najmłodszymi pacjentami, ale i wszyscy specjaliści poradni dla dorosłych, które funk-
cjonowały do tej pory w przychodni przy ulicy Armii Krajowej
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Pociągi z Lubina do Wrocławia – znamy rozkład!
 Gotowy jest już rozkład 

jazdy pociągów relacji 
Lubin-Wrocław. Jak już 
informowaliśmy, pierwszy 
kurs planowany jest na 9 
czerwca. Na tej trasie będą 
nas wozić Koleje 
Dolnośląskie.

Pasażerowie jadący 
z Lubina będą mieli do 
wyboru dziesięć połączeń 
do Wrocławia i cztery do 
Legnicy. Pierwszy pociąg 
z Lubina będzie wyjeż-
dżał o 5.15 rano, ostatni 
– o 22.37. Podróż do stoli-

cy Dolnego Śląska potrwa 
niespełna 1 godz. 20 
minut, do Legnicy dotrze-
my w 21 minut.

Rozkład jazdy znajduje się 
w kompleksowym rozkła-
dzie PKP Polskich Linii Kole-
jowych na okres od 9 grud-
nia tego roku do 14 grudnia 
2019 r. Daty, w których ruszą 
pociągi z Lubina, wskazane 
są pod opisem każdego kur-
su z osobna. Większość połą-
czeń uruchomiona zosta-
nie 9 czerwca, na cztery bile-
ty można będzie kupić dzień 
później.

Ciekawostką będzie połą-
czenie z godziny 18:48 – o tej 
porze z Lubina wyjeżdżał 
będzie pociąg noszący nazwę 
„Jan Wyżykowski”.

Z Wrocławia do Lubi-
na można będzie wyjechać 
o następujących godzinach: 
5.49, 6.51, 8.49, 12.49, 14.19, 
15.19, 16.19, 17.19, 18.49 i 
21.14. Uzupełnieniem tych 
połączeń będą kursy z Leg-
nicy – pierwszy pociąg w cią-
gu dnia wyjedzie już o godz. 
4.40.

Chociaż szczegóło-
wy plan już jest, to jednak 

zarówno Koleje Dolnoślą-
skie, jak i PKP PLK zastrze-
gają, że remont linii nr 289 
wciąż trwa, a jeśli wykonaw-
ca prac, firma Torpol, będzie 
miała kłopot z terminowym 
wykonywaniem prac, roz-
kład jazdy może ulec zmia-
nie.

– Na dzisiaj mamy zapew-
nienia od kierownika kon-
traktu, że tempo prac zosta-
ło wzmożone, mamy więc 
nadzieję, że wszystko pój-
dzie, jak należy – mówi Boh-
dan Ząbek z biura prasowego 
PKP PLK.  JOANNA DZIUBEK
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Remont linii nr 289 wciąż trwa, a jeśli wykonawca prac będzie miał 
kłopot z terminowym zakończeniem robót, rozkład jazdy może ulec 
zmianie

 » 14-letni zawodnik padł ofiarą przemocy ze stro-
ny rówieśników. Młodzi piłkarze znęcali się nad ko-
legą, rejestrując wszystko telefonami. Sprawa trafi-
ła do prokuratury i sądu.

O zachowaniu wycho-
wanków Akademii Pił-
karskiej ZL jako pierw-

sze poinformowało Radio 
Wrocław. Chociaż stacja 
dysponuje nagranymi przez 
nastolatków filmami, z uwagi 
na wyjątkowo drastyczne sce-
ny nie zdecydowała się publi-
kować nawet fragmentów.

Szybko pojawiły się plotki, 
że 14-latek padł ofiarą prze-
mocy seksualnej. Stanow-

czo zaprzecza temu Mateusz 
Dróżdż, prezes klubu Zagłę-
bie Lubin: – Nie dochodzi-
ło do molestowania seksual-
nego, tylko do innych czyn-
ności, które miały znamio-
na przestępstwa – wyjaśnia – 
Za tę sytuację mogę przepro-
sić zapewnić, że podjęliśmy 
wszelkie kroki, aby ukarać 
sprawców i dopilnować, by 
taka sytuacja w przyszłości 
się nie powtórzyła – dodaje.

Zawiadomienie o popełnie-
niu przestępstwa złożył dyrek-
tor bursy, powołując się w nim 
na informacje od wychowaw-
ców. Do prokuratury pismo 
wpłynęło 13 listopada, a 23 
listopada dokumenty zosta-
ły przekazane do Wydziału 
Rodzinnego i Nieletnich lubiń-
skiego Sądu Rejonowego.

– W tym przypadku spraw-
cą jest czternastoletni chło-
piec, w związku z tym sprawę 
poprowadzi dalej sąd rodzin-
ny. Ze względu przede wszyst-
kim na dobro pokrzywdzo-
nego nie chcemy przekazy-
wać szczegółowych informa-
cji – mówi Magdalena Sera-

fin, prokurator rejonowy 
w Lubinie.

Szczegółów nie chce 
omawiać też Mateusz 
Dróżdż. Klub prowa-
dzi własne postępo-
wanie wyjaśniające.

– Te osoby, o któ-
rych wiedzieliśmy i do 
których mamy pewne 
zarzuty, ukaraliśmy, ale 
za wcześnie jest, by mówić 
o konkretnych osobach czy 
sprawcach.

Szef klubu dodaje jednak, 
że jeden zawodnik został już 
wydalony z Akademii Piłkar-
skiej, trzech innych jest zawie-
szonych. Całą drużynę Zagłę-

bia w wieku do lat 15 uka-
rano naganami. Wycho-
wankowie mają też 
uczestniczyć w specjal-
nych zajęciach na temat 
przemocy. Pomoc od 
klubu ma też otrzymać 
chłopiec i jego rodzice.

Klub zwolnił dyrekto-
ra bursy. Ukarani zostali 

też trenerzy i wychowawcy. 
Dróżdż zapewnia, że wyciąg-
nie konsekwencje wobec każ-
dego, kto dopuścił się zanie-
dbań, które doprowadziły do 
tych wydarzeń.

JOANNA DZIUBEK
WSPÓŁPRACA: AGNIESZKA JANKOWSKA

w piłkarskiej 
akademii 
Zagłębia Lubin

Przemoc 

Prezes Zagłębia Lubin Mateusz 
Dróżdż zapewnia, że podjęto kro-
ki, by ukarać sprawców i  dopilno-
wać, by taka sytuacja w przyszło-
ści się nie powtórzyła
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Trzeźwość na drodze. 
Skutki brania narkotyków a prowadzenie samochodu
 » Dobry kierowca 

odznacza się wysoką 
sprawnością 
psychofizyczną. Jest 
wypoczęty i zdrowy. Im 
lepszą ma kondycję, 
tym bezpieczniej będzie 
podróżować. Dlatego 
też kierujący powinni 
zwracać szczególną 
uwagę na przyjmowane 
substancje 
psychoaktywne. 
Zaliczamy do nich 
alkohol, narkotyki, leki 
przeciwbólowe 
i nasenne. Ich wspólną 
cechą jest 
oddziaływanie na mózg 
człowieka, wywołując 
zmianę nastroju, 
procesów myślowych 
czy zachowania. 
Kierowcy powinni 
wiedzieć, że każdy 
narkotyk wpłynie na ich 
zachowanie za 
kierownicą. Siła reakcji 
zależy od rodzaju i ilości 
zażytej substancji. 

Trzeba mieć świado-
mość, że substancje 
psychoaktywne powo-

dują szereg zaburzeń. Mogą 
być one związane z funkcja-
mi poznawczymi, spowol-
nieniem reakcji, zaburzenia-
mi koncentracji uwagi, koor-
dynacji ruchów, równowagi 
i wyczucia odległości. U wie-
lu kierowców, po ich zaży-
ciu, pojawia się nadmier-
ne poczucie pewności siebie, 
bądź ataki nieuzasadnione-
go lęku, przyśpieszona akcja 
serca, zwiększona skłon-
ność do ryzykownych i agre-
sywnych zachowań na dro-
dze. Wiele substancji powo-
duje też trudną do opano-
wania dla kierowcy senność, 
obniżenie refleksu i zdolności 
szybkiej oceny sytuacji. Nale-
ży również pamiętać, że wie-
le z powyższych objawów to 
efekty uboczne przyjmowa-
nia niektórych leków. Dla-
tego tak ważne jest czytanie 
ulotek zażywanych medyka-
mentów.

Kierowca, będący pod 
wpływem substancji psy-
choaktywnych, ma zdecydo-
wanie słabszy refleks i zawę-
żone pole widzenia. Nie jest 
w stanie ocenić wielu niebez-
pieczeństw. W zależności od 
zażytego środka odurzają-

cego odczuwalny jest różny 
wpływ na zdolności psycho-
motoryczne człowieka. Nie-
które opóźniają, inne przy-
spieszają reakcje, zmieniają 
sposób myślenia i postrzega-
nia otaczającej rzeczywistości. 
Do najczęściej występujących 
efektów zażywania narkoty-
ków, które w istotny sposób 
wpływają na zdolność pro-
wadzenia pojazdów, należą:
 zniekształcenia percep-

cji wzrokowej (m.in.: zabu-
rzenia akomodacji, ostrości 
widzenia, szybkości reakcji, 
w groźniejszych przypadkach 
złudzenia wzrokowe i halucy-
nacje);
 zniekształcenia percep-

cji słuchowej (m.in.: zaburze-
nia ostrości słyszenia, loka-
lizacji kierunku, z którego 
napływa dźwięk, w groźniej-
szych przypadkach złudzenia 
i halucynacje słuchowe);
 zaburzenia koncentracji 

uwagi, koordynacji psycho-
ruchowej, a w efekcie znacz-
ne opóźnienie czasu reakcji;
 rozproszenie procesów 

myślowych, niezdolność do 
wybiórczej syntezy informa-
cji, która w ruchu drogowym 
zawiera wiele czynników i jest 
niezwykle zmienna w krót-
kim czasie;
 nieadekwatna do sytu-

acji pewność siebie, z drama-
tycznie ograniczoną zdol-
nością do prawidłowej oceny 
ryzyka na drodze;
 senność i zmęczenie lub 

ich spotęgowanie;
 niepożądane objawy 

fizyczne (mdłości, zawroty 
głowy, skurcze i osłabienie 
mięśni, drżenie rąk, pocenie, 
przyspieszenie lub zwolnienie 
oddechu, kołatanie serca lub 
znaczne, niebezpieczne jego 
spowolnienie, uderzenia gorą-
ca i zimna);
 niestabilność emocjo-

nalna, drażliwość, skłonność 
do reakcji impulsywnych 

i agresywnych lub odwrotnie 
– lękowych;
 bardzo groźne zabur-

zenia psychotyczne – 
omamowo-urojeniowe: 
jeśli pojawią się podczas 
prowadzenia pojazdu, stwar-
zają natychmiast sytuację 
zagrożenia życia.

W zależności od rodzaju 
narkotyków – najpopularnie-
jsze z nich mogą powodować 
następujące skutki: 

Amfetamina – pobud-
za, daje pozorne poczucie 
poprawy koncentracji uwagi, 
„wyostrzenia zmysłów”, 
przez co zwiększa pewność 
siebie. W rzeczywistości 
zaburza percepcję wzrokową 
i słuchową. Kierowcy pod jej 
wpływem mają skłonność 
do ryzykownej, brawurowej 
jazdy z ogromną prędkością, 
a ich uwaga jest rozproszona. 
Dostrzegają nadmiar zbęd-
nych dla prowadzenia pojaz-
du szczegółów i tracą zdol-
ność do spostrzegania najbar-
dziej istotnych, jak na przy-
kład znaki drogowe. W takich 
okolicznościach prowadzenie 
pojazdu, nawet z prędkością 
zgodną z przepisami, oka-
zuje się dla kierowców zbyt 
trudne. W skrajnych przy-
padkach amfetamina może 
doprowadzić do zasłabnięcia 
i zapaści, czyli stanów stwar-
zających natychmiastową 
sytuację zagrożenia życia.

MDMA (ecstasy) – na 
kierowcę działa podobnie 
jak amfetamina. Wywołu-
ke złudne wrażenie, że może 
prowadzić samochód, nawet 
gdy jest już zbyt zmęczony, by 
robić to w sposób bezpieczny.

Marihuana, haszysz – 
spowalniają i zniekształcają 
odbiór bodźców wzrokowych 
i słuchowych, wywołują 
stany apatii, euforii lub zobo-
jętnienia w efekcie czego kie-
rowca pod ich wpływem 
łatwo i szybko podejmuje 
niebezpieczne decyzje. Nar-

kotyk doprowadza do wyc-
zerpania uwagi i koncentrac-
ji, powodując senność bez 
świadomości ryzyka zaśnię-
cia. W skrajnych okolicz-
nościach wywoływać może 
psychozę lub doprowadzić 
do niewydolności krążeni-
owo-oddechowej.

Heroina – wywołuje 
zaburzenia akomodacji wzro-
ku, a przez to zaburzenia wid-
zenia, szczególnie w nocy. 
Spowalnia także reakcje na 
bodźce słuchowe. Ponad-
to wywołuje stan otępienia 
i obniża zdolność koncen-
tracji – przy większych 
dawkach niemal do 
zera. Doprowadza 
do uczucia błogości 
lub zobojętnienia 
– także wobec 
sytuacji na dro-
dze. Kierowca 
pod wpływem 
heroiny nie 
potrafi właściwie 
ocenić prędkości, 
a także nie dostr-
zega większości szc-
zegółów z tego, co 
się dzieje na drodze. 
Narkotyk może spowo-
dować zaśnięcie za kierow-
nicą, zasłabnięcie z powo-
du supresji akcji oddec-
howo-krążeniowej.

Kokaina – jej działanie 
na kierowcę jest podobne 
do amfetaminy, ale kokai-
na w jeszcze większym stop-
niu zaburza świadomość kie-
rowcy. Percepcja bodźców 
zewnętrznych może być 
skrajnie chaotyczna, kie-
rowca traci zdolność do ich 
wybiórczej analizy. W efek-
cie kierujący pojazdem dostr-
zega np. kolor włosów i minę 
kierowcy w pojeździe, który 
właśnie mija, ale po drugiej 
stronie nie dostrzega zna-
ku „Stop”. Kokaina zwięks-
za także ciśnienie tętnicze, 
akcję oddechową, pracę ser-
ca. Psychicznie daje poczucie 

wszechmocy, co może skła-
niać do brawurowej i niebe-
zpiecznej jazdy.

LSD – szczególnie niebe-
zpieczne ze względu na stany, 
jakie wywołuje, tj. poczucie 
obcości własnego ciała, złu-
dzenia, omamy i urojenia. 
Bardzo silnie zaburza wszel-
ką ocenę i analizę sytuacji na 
drodze - na poziomie percep-
cji, przekazu i syntezy infor-
macji. Stwarza jednoznaczne 
zagrożenie życia na drodze.

Dopalacze (nowe sub-
stancje psychoaktywne) – 
narkotyki działają na ośrod-
kowy układ nerwowy, dla-
tego po ich użyciu mogą 
występować objawy jak po 
innych narkotykach lub alko-
holu, często bardziej nasilone 
i zagrażające bezpośrednio 
zdrowiu i życiu, wpływają 
negatywnie na sprawność 
psychomotoryczną kierowcy, 
powodując ogromne ryzyko 
spowodowania wypadku.

Alkohol – zaburza pracę 
ośrodków nerwowych 
decydujących o odbieraniu 
i przetwarzaniu bodźców, 
pojawia się trudność 
w wykonywaniu kilku czyn-
ności jednocześnie, zmniejsza 

się szybkość i czas reakcji np. 
hamowania, może spowo-
dować nierzeczywistą ocenę 
odległości, a przede wszyst-
kim dać poczucie błędnej 
oceny własnych możliwości. 

Wpływ innych substancji 
na organizm kierowcy:

Benzodiazepiny (leki 
uspakajające na receptę) – 
działają na sprawność psyc-
homotoryczną podobnie do 
późnego okresu działania 
alkoholu, powodując zabur-
zenia równowagi, koordy-
nacji ruchowej, spowolni-
enie ruchowe, zaburzenia 
(w czasie) postrzegania i ana-
lizy bodźców, opóźnione rea-
kcje na bodźce zewnętrzne, 

obniżenie napięcia mięśni-
owego, zaburzenia widzenia, 
senność.

Leki nasenne (na recep-
tę) – wywołują ogólne osła-
bienie organizmu, senność, 
opóźnienie reakcji na bodźce 
zewnętrzne, nieprawidłową 
ocenę zdarzeń, upośledzenie 
koordynacji ruchowej, zabur-
zenia motoryczne w kierowa-
niu pojazdem.

Warto wiedzieć, iż działa-
nie narkotyku na człowieka 
nie jest możliwe do przewid-
zenia, za każdym razem efekt 
może być inny! Zależy to od 
wielu czynników, np. rodzaju 
substancji, zażytej dawki, 
cech psychofizycznych danej 
osoby, odporności w danym 
dniu, pogody, pory dnia, 
poziomu zmęczenia, a nawet 
tego, co jedliśmy  czy piliśmy. 
Poza tym, osoba decydująca 
się na użycie narkotyku nig-
dy nie ma pewności, co osta-
tecznie zażywa, bo narkotyki 
mogą być mieszane z innymi 
groźnymi substancjami che-
micznymi.  Pewne jest tyl-
ko to, że wszystkie tego typu 
środki w znacznym stopniu 
ograniczają zdolności kie-
rującego.

Prowadzenie pojazdów 
pod wpływem środków 

odurzających, takich jak 
na przykład marihu-

ana, heroina, amfe-
tamina jest przes-

tępstwem, kwa-
lifikowanym 
jak prowad-
zenie w sta-
nie nietr-
zeźwości pod 
w p ł y w e m 
a l k o h o l u . 

Dla stwier-
dzenia obec-

ności substanc-
ji psychoaktyw-

nej nie jest istotne 
jej stężenie w organiz-

mie, ale sam fakt obecności, 
który wywołuje negatywny 
wpływ na kierowcę. Narko-
tyki są wykrywalne w pły-
nach ustrojowych – nawet 
szereg dni po ich zażyciu. 
W polskim prawie zabrania 
się prowadzenia pojazdów 
mechanicznych po spożyciu 
alkoholu oraz substancji psyc-
hoaktywnych. Większość 
kierowców przestrzega prawa 
i dba o bezpieczeństwo włas-
ne i innych uczestniczących 
w ruchu drogowym. Wię-
kszość również zdaje sobie 
sprawę z konsekwencji wyni-
kających z używania środków 
odurzających i nie decyduje 
się na ich używanie.

OPRACOWANIE MERYTORYCZNE:
MAŁGORZATA WOŹNIAK 

MOPS LUBIN
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Choinka rozbłyśnie, 
Mikołaj rozda prezenty
 W tym roku mikołajki 

w Lubinie będą wyjątkowe. 
Mikołaj będzie rozdawał 
prezenty na tutejszym 
rynku. 6 grudnia otwarty 
zostanie także Jarmark 
Bożonarodzeniowy 
i odbędzie się premierowe 
odpalenie iluminacji 
12-metrowej choinki. 
Świętowanie potrwa aż 
cztery dni, do niedzieli. 

6 grudnia rynek opanu-
ją dzieci. – Prosto z Laponii 
przyjedzie do nas Mikołaj, 
który będzie rozdawał pre-
zenty młodszym i starszym – 
mówi uśmiechając się Marce-
lina Falkiewicz z Urzędu Miej-
skiego w Lubinie. – Jeśli ktoś 
chce zrobić niespodziankę 
najbliższym, może przynieść 
opisaną paczkę i przekazać 
Śnieżynce, która będzie towa-
rzyszyć Mikołajowi. Później 
Święty wszystkie te pakunki 
wręczy – dodaje Falkiewicz.

Paczkę wystarczy opisać 
imieniem i nazwiskiem. Do 
tego należy podać wiek obda-
rowywanego, aby Miko-
łaj wiedział, czy zwraca się 
do dziecka czy do dorosłego. 
Mikołaj będzie na rynku od 
godziny 12 do 19 i w tych też 
godzinach można przynosić 
podarki. 

– Można też przynieść 
wcześniej paczkę i popro-
sić, żeby Mikołaj wręczył ją 
o konkretnej godzinie – gdy 
już przyjdziemy z dziećmi – 
mówi Marcelina Falkiewicz. 

Na mikołajki zaplanowa-
no też odpalenie świątecz-
nego miejskiego oświetlenia. 
Punktualnie o godzinie 17 
po raz pierwszy rozbłyśnie 
12-metrowa choinka, któ-
ra stanie na rynku. Ponadto 
w tym miejscu będzie można 
też zobaczyć między innymi 
świecące: fontannę, Ciastka, 
przestrzenną bombkę, karetę 
czy skrzydła.

– Tego samego dnia zapre-
zentowana zostanie foto-
mozaika niepodległościowa 
Dumni z Lubina, do której 

użyto zdjęć lubinian – doda-
je przedstawicielka Urzędu 
Miejskiego w Lubinie.

6 grudnia rozpocznie się 
też Jarmark Bożonarodzenio-
wy. Stoiska, na których będzie 
można znaleźć na przykład 
grzane wino, sery podhalań-
skie, słodycze czy świąteczne 
ozdoby, będą czynne przez 
cztery dni, do 9 grudnia, 
w godzinach 11-20. 

Sprzedawcom i odwie-
dzającym jarmark codzien-
nie towarzyszyć też będzie 
świąteczna muzyka. Na sce-
nie ustawionej w rynku od 
czwartku do niedzieli wystę-
pować będą starsi i młodsi. 

– To rozszerzenie Lubiń-
skiego Betlejem, które co 
roku organizujemy w Muzie. 
6 grudnia rządzić będą dzieci, 
również na scenie, 7 grudnia 
młodzież, 8 grudnia to Lubiń-
skie Betlejem, a 9 grudnia to 
Świąteczna Niedziela w Ryn-
ku – wylicza Elżbieta Miklis, 
kierownik Domu Dziennego 
Pobytu Senior, jednego z orga-
nizatorów imprezy. 

Jak zwykle Lubińskie 
Betlejem zagości również 
w Muzie. 8 grudnia od godzi-
ny 10 do 14 występować będą 
tu dzieci z miejskich żłobków 
i przedszkoli, a także dorośli. 
W holu zaś rozstawią się sto-
iska z różnościami. O godzi-
nie 15 zabawa przeniesie się 
do rynku i potrwa do 19. 

Natomiast w niedzielę 
oprócz jarmarku i muzyki, 
pod ratuszem o godzinie 15 
pojawią się niezwykli goście – 
Moto-Mikołaje, którzy są już 
dobrze znani w Lubinie. 

Ponadto na lubinian cze-
kać będzie każdego dnia spo-
ro atrakcji. Będzie żywa szop-
ka, strefa dziecka, a także war-
sztaty prowadzone przez pra-
cowników Wzgórza Zamko-
wego.

– Zapraszamy wszystkich 
mieszkańców, by przyłączy-
li się do świętowania na ryn-
ku – zachęca Marcelina Fal-
kiewicz.

 MARTA CZACHÓRSKA
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6 grudnia Mikołaj będzie rozdawał prezenty na rynku, a 9 grudnia poja-
wią się tutaj Mikołaje na motocyklach

 » Zasadzeniem drze-
wa pamięci rozpoczęły 
się obchody 45-lecia 
Szkoły Podstawowej nr 
7 w Lubinie. – Ma przy-
pominać, że szkoła tu-
taj istniała. Chcemy, 
żeby wzrastało wraz 
z nią – mówi dyrektor 
placówki Barbara Szy-
mańska. 26 listopada 
w ramach jubileuszu 
odbyła się także msza 
święta oraz specjalny 
koncert w Muzie, pod-
czas którego wystąpili 
uczniowie.

Świętować zaczęli-
śmy już właściwie od 
1 września. Przez cały 

rok mamy zaplanowanych 
mnóstwo imprez, przypo-
minających historię szko-
ły. Jednakże dzisiaj są głów-
ne obchody – mówi Barbara 
Szymańska, dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 7 w Lubinie.

W poniedziałek rano 
drzewo na placu za szkołą 
wspólnie zasadzili Barba-
ra Szymańska oraz Andrzej 
Szewczyk, czyli obecna 
dyrektor i poprzedni dyrek-
tor placówki, który tę funk-
cję sprawował przez 20 lat. 
Zostało ufundowane przez 
radę rodziców.

Wybrano platanowca, 
bo – jak podkreślają przed-

stawiciele Szkoły Podstawo-
wej nr 7 – to symbol miło-
ści, wierności i stałości.

– Miłość to piękna war-
tość. My, nauczyciele bez 
miłości do tego, co robimy, 
nie moglibyśmy wykony-
wać tego zawodu. A wyko-
nując nasz zawód, musimy 
być wierni ideałom oraz 
wartościom i musimy 
być stali wobec tego, 
co robimy. Mamy 
nadzieję, że Siódem-
ka będzie trwała 
i rozwijała się przez 
następne lata, jak 
to drzewo – mówi 
dyrektor Szymańska.

Później placówka 
zorganizowała koncert 
wspomnieniowy, a było 
co przypominać, bo histo-
ria szkoły sięga 1973 roku. 
– W ten sposób chcemy 
przypomnieć społecz-
ności lokalnej o naszych 
osiągnięciach i laurach, 
których jest tak wiele. Poza 
tym nasi uczniowie to nie 
tylko wspaniali sportow-
cy, ale i laureaci konkur-
sów recytatorskich – opo-
wiada Barbara Szymań-
ska. 

Z okazji jubileuszu 
45-lecia placówki ucznio-
wie zaprezentowali swo-
je talenty wokalne, tanecz-
ne i recytatorskie. Wystę-
py dzieci przeplatane były 
wstawkami historycznymi, 
a za plecami młodych arty-
stów prezentowano archi-
walne fotografie.

Można było dowie-
dzieć się też wielu ciekawo-
stek. Nie każdy bowiem 
wie, że absolwentami tej 
szkoły są Natalia Czerwon-
ka i Kaja Ziomek – lubińskie 
olimpijki, które przynoszą 
nam chlubę na całym świe-
cie. Pierwszym dyrektorem 
był tutaj Franciszek Jach, 
potem Krystyna Terlecka 
i Andrzej Szewczyk, a w tej 
chwili funkcję tę sprawuje 
Barbara Szymańska.

– Ja sama dzisiaj rów-
nież obchodzę swój oso-
bisty jubileusz. Tak się 
składa, że od 30 lat jestem 
nauczycielem tej szkoły 
i w żadnej innej nigdy nie 
uczyłam – śmieje się dyrek-
tor. – Pamiętam pierwszy 
dzień, gdy zostałam dyrek-
torem. Spłynęło wówczas 
na mnie poczucie wiel-
kiej odpowiedzialności za 
szkołę, a szkoła to przecież 
uczniowie i nauczyciele – 
mówi.

Szkoła Podstawowa nr 
7 jest bez wątpienia ważną 
placówką na mapie oświa-
towej Lubina. W tej chwili 
uczęszcza do niej około 600 

u c z -
niów, nad 
którymi czuwa 80 nauczy-
cieli, ale przez gmach szko-
ły na przestrzeni 45 lat prze-
winęło się około 12 tysięcy 
uczniów i setki nauczycieli.

Uroczysty jubileusz to 
z jednej strony czas podsu-
mowań, a z drugiej – czas 
planów. – Jubileusz jest 
tym bardziej wyjątkowy 
dla szkoły, gdyż zbiegł się 
z rocznicą 100-lecia odzy-
skania przez Polskę niepod-
ległości. Jest on po to, aby 
uczcić to, co było: oddać 
hołd nauczycielom, cieszyć 
się z sukcesów uczniów, 
ale i patrzeć w przyszłość. 
Mam nadzieję, że Szkoła 
Podstawowa nr 7 będzie 
w następnych latach roz-
wijać się równie pięknie, co 

w poprzednich – opowiada 
dyrektor.

Andrzej Szewczyk, były 
dyrektor Zespołu Szkół 
Sportowych w Lubinie, 
dobrze wspomina lata gdy 
zasiadał na fotelu dyrekto-
ra. – Szkoła się rozwijała, 
mieliśmy wielu uczniów 
z Lubina oraz z zewnątrz – 
mówi i dodaje, że młodzi 
sportowcy wcale nie mają 
lekko. – Nie można zapomi-
nać, że uczniowie, oprócz 
podstawy programowej, 
którą muszą opanować, 
mają także wiele dodatko-
wych godzin wychowa-
nia fizycznego. Nierzadko 
przed lekcjami czy w sobo-
ty. Uczniowie z klasy ręcz-
nej mieli 16 godzin tygo-
dniowo WF-u – opowia-
da dyrektor Szewczyk. – To 
dużo obciążenie dla nich – 
dodaje.

KATARZYNA SKOCZYLAS 

Szkoła 
sportowa 
ma już 
45 lat

Drzewo zasadzili 
dyrektorzy szkoły: 

Barbara Szymań-
ska oraz  Andrzej 

Szewczyk

Podczas koncertu na scenie wystąpili i uczniowie, i nauczyciele

W Muzie odbył się wspomnie-
niowy koncert
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 Można było dowie-
dzieć się też wielu ciekawo- u c z -

Barbara Szymań-Barbara Szymań-
ska oraz  Andrzej ska oraz  Andrzej 

SzewczykSzewczyk
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Straciła pieniądze, 
bo wpuściła oszustów 
 76-letnia mieszkanka 

Lubina straciła 
oszczędności. Oszuści 
podający się za 
pracowników spółdzielni 
wmówili jej, że przyszli 
wyczyścić instalację 
wodną.

Do jednego z miesz-
kań na Przylesiu w środę, 
21 listopada, o godzinie 
10 zapukało dwóch męż-
czyzn. Przekonali starszą 
panią, która tam miesz-
kała, że są pracownika-
mi spółdzielni. Kobie-
ta wpuściła ich więc do 
środka.

– Zaprowadziła ich 
do kuchni. Jeden z nich 
odkręcał wodę w kranie, 
tłumacząc, że w ten spo-
sób musi udrożnić rury. 
Drugi mężczyzna, sto-
jąc w drzwiach, zasło-
nił właścicielce widok na 
przedpokój. Kiedy kobie-
ta zorientowała się, że coś 
jest nie tak, próbowała 
odepchnąć podejrzane-
go. Zobaczyła w poko-
ju pootwierane szaf-
ki i szuflady. Ich zawar-
tość była powyciąga-

ną na zewnątrz – relacjo-
nuje przebieg wydarzeń 
aspirant sztabowy Sylwia 
Serafin, oficer prasowy 
lubińskiej policji.

Mężczyźni ucie-
kli. Okazało się, że wraz 
z nimi zniknęło 3 tysią-
ce złotych, które 76-latka 
trzymała w mieszkaniu.

Lubińska policja szu-
ka oszustów, jednocześ-
nie apelując do miesz-
kańców powiatu lubiń-
skiego, by nie wpuszcza-
li do swoich mieszkań 
obcych.

– Nie wpuszczajmy do 
naszych mieszkań obcych 
osób. Nie wręczajmy 
obcym żadnych pienię-
dzy – podkreśla aspirant 
sztabowy Serafin. – Jeże-
li nie jesteśmy pewni, czy 
osoby podające się za pra-
cowników spółdzielni czy 
innych instytucji na pew-
no nimi są, zadzwońmy 
i potwierdźmy to. W razie 
jakichkolwiek wątpliwo-
ści należy powiadomić 
oficera dyżurnego poli-
cji pod nr 112 lub 997 – 
dodaje policjantka.

MRT

Zatrzymani 
za broń i narkotyki

 » Amfetaminę, tabletki ekstazy oraz broń znaleźli 
lubińscy policjanci w mieszkaniach trójki młodych 
lubinian. Zatrzymali dwóch mężczyzn – 20- i 29-let-
niego – oraz 18-letnią kobietę. Grozi im nawet do 
12 lat więzienia.

W trakcie pracy ope-
racy jnej  pol i -
cjanci ustalili, że 

w mieszkaniach na tere-
nie Lubina podejrzani 
mogą przechowywać środ-
ki odurzające – informuje 
aspirant sztabowy Sylwia 

Serafin, oficer prasowy 
lubińskiej policji.

W mieszkaniach 20- 
i 29-latka oraz 18-latki funk-
cjonariusze znaleźli oko-
ło 810 porcji amfetaminy 
i 585 sztuk tabletek ekstazy. 
Zabezpieczyli także wagi do 
porcjowania środków odu-

rzających oraz broń palną 
i hukową.

– Część narkotyków, któ-
re znaleźli funkcjonariusze, 
ukryta była w pomieszcze-
niach gospodarczych – doda-
je aspirant sztabowy Serafin.

Obaj mężczyźni zostali już 
tymczasowo aresztowani.

– Obecnie policjanci szcze-
gółowo wyjaśniają wszyst-
kie okoliczności tej sprawy, 
w tym skąd zatrzymani mie-
li środki odurzające i jakie 
było ich dalsze przeznacze-
nie, a także czy zabezpieczona 

broń nie była wcześniej wyko-
rzystywana do popełniania 
przestępstw – mówi oficer 
prasowy lubińskiej policji.

Przypomnijmy, że za posia-
danie narkotyków grozi kara 
do 3, a gdy przedmiotem prze-
stępstwa jest ich znaczna ilość, 
nawet do 8 lat pozbawienia wol-
ności. Jeśli zgromadzony mate-
riał potwierdzi, że zatrzymani 
także handlowali nimi, wów-
czas może im grozić do 8, a gdy 
w grę będzie wchodzić znacz-
na ilość środków odurzających, 
nawet 12 lat więzienia.  MRT
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W mieszkaniach 20- i 29-latka oraz 18-latki funkcjonariusze znaleźli amfetaminę, ekstazy oraz broń palną i hukową
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Wójt i radni zaprzysiężeni

 Pierwsza sesja rada gminy 
Lubin rozpoczęła się 
uroczystym ślubowaniem 
wójta gminy wiejskiej Lubin 
oraz radnych. – Dziękuję za 
zaufanie i zrobię wszystko, 
co w mojej mocy, by żyło się 
nam lepiej – mówił wójt 
gminy Lubin, Tadeusz 
Kielan, który urząd ten 
objął już drugi raz z rzędu.

Każdy z radnych ode-
brał najpierw zaświadcze-
nie o wyborze, a następ-
nie złożył ślubowa-
nie. Rotę ślubowania 
odczytał najmłodszy 
radny gminny, Łukasz 
Kurkowski. Pierwszeń-
stwo w ślubowaniu miał 
jednak wójt.

– Zrobię wszystko co 
w mojej mocy, by działać 
dla dobra gminy i mieszkań-
ców. Bardzo dziękuję wszyst-
kim za poparcie i wspar-
cie oraz serdecznie gratuluję 
wszystkim radnym. Liczę, że 
współpraca będzie przebiegać 
pomyślnie. Przed nami pię-
cioletnia kadencja, co ozna-
cza pięć lat ciężkiej pracy – 
zapewnił Tadeusz Kielan.

Wójt po swoim ślubowa-
niu odebrał wiele gratulacji 
i kwiatów od radnych, dyrek-
torów gminnych instytucji 
oraz zgromadzonych gości.

W pięcioletniej kadencji 
w radzie gminy zasiada 15 
radnych. Pięć osób znalazło 
się w tym gremium po raz 
pierwszy.

W radzie gminy Lubin 
klub KWW Tadeusz Kielan 
reprezentuje 12 osób. Ośmio-
ro kontynuuje pracę w samo-
rządzie: Andrzej Olek, Sylwia 

Pęczkowicz-Kuduk, Mar-
cin Nyklewicz, Patryk Jarko-
wiec, Zofia Marcinkiewicz, 
Jan Olejnik, Tomasz Fuczek 
i Norbert Grabowski. Jest też 
czwórka nowych: Jerzy Tadla, 
Elżbieta Białosiewicz, Joanna 
Pietruszka i Łukasz Kurkow-
ski.

Dwa mandaty zdobył 
komitet Pawła Łukasiewicza: 
uzyskali je sam Łukasiewicz 
i Robert Piekut. Jeden man-
dat piastuje Krzysztof Lewi-
cki z Bezpartyjnych Samo-
rządowców.

Po części uroczystej rada 
rozpoczęła obrady. Na począ-
tek wybrano prezydium. 
Przewodniczącym został 
– podobnie jak w ubiegłej 
kadencji – Norbert Grabow-
ski, który uzyskał poparcie 
14 z 15 radnych.

– Dziękuję za ogrom-
ny mandat zaufania, jakim 
zostałem znowu obdarzony 
– mówił Grabowski.

KATARZYNA SKOCZYLAS

Wójt Tadeusz Kielan

W radzie gminy zasiada 15 radnych. Pięć osób znalazło się w tym gre-
mium po raz pierwszy
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Przewodniczącym rady gminy został Norbert Grabowski (w środku) » Adam Myrda pozo-
stanie starostą na ko-
lejną kadencję. Tak 
zdecydowali w piątek 
23 listopada, radni po-
wiatu lubińskiego. Jed-
nak nie obyło się bez 
zmian. Przewodniczą-
cym rady został Tade-
usz Maćkała z Prawa 
i Sprawiedliwości.

Na inauguracyjnej sesji 
rady powiatu lubiń-
skiego emocji nie bra-

kowało. Po uroczystym ślu-
bowaniu radni przystąpili 
do wyboru przewodniczące-
go i wiceprzewodniczących. 
Na szefa prezydium rady 
zgłoszono dwie kandydatu-
ry: Jadwigę Musiał z Lubin 
2006 oraz Tadeusza Maćka-
łę z Prawa i Sprawiedliwo-
ści. I choć wszystko wska-
zywało na to, że klub Lubin 
2006 porozumiał się z trój-
ką radnych z Koalicji Oby-
watelskiej Platforma.Nowo-
czesna, to o jeden głos więcej 
zdobył przedstawiciel PiS.

– Ten wybór traktuję jako 
ogromne zobowiązanie 
i wyzwanie do pracy na rzecz 

powiatu i jego mieszkańców. 
Będę stał na straży prawa, 
statutu i regulaminu rady – 
zapewnił nowy przewodni-
czący Maćkała.

Prezydium uzupełnili Bar-
bara Skórzewska z Koalicji 
Obywatelskiej i Władysław 
Siwak z PiS.

Gdy nadszedł czas wyboru 

starosty, emocje wzrosły. PiS 
i Lubin 2006 mają bowiem 
identyczną liczbę głosów 
w radzie: po 10. Wszystko 
zależało więc od trójki przed-
stawicieli Koalicji.

Zgłoszono dwie kandyda-
tury: Bogdana Dudka z PiS 
i Adama Myrdę z Lubin 2006. 
W tajnym głosowaniu radni 
wybrali na kolejną kadencję 
Myrdę, który od razu zade-
klarował, że zarząd zostanie 
zwiększony do pięciu osób.

– Chciałbym, aby zarząd 
powiatu był zarządem kole-
gialnym, żeby znalazły się 
w nim osoby wszystkich 
opcji, które są tu, na tej sali – 
powiedział tuż po ogłoszeniu 
wyników Adam Myrda. – 
W obecnym statucie jest trzy-
osobowy zarząd. Na najbliż-
szej sesji wniosę poprawkę 
tego zapisu, by zarząd składał 
się od trzech do pięciu osób. 
Oczywiście liczę na współ-
pracę ze wszystkimi, z prezy-
dium rady i radnymi – dodał 
starosta.

Sesję przerwano po wybo-
rze wicestarosty i człon-
ka zarządu powiatu, który-
mi zostali Bernard Langner 
z Koalicji Obywatelskiej oraz 
Damian Stawikowski z Lubin 
2006. 

– Na pewno rada powia-
tu jest bardziej zróżnicowa-
na politycznie, bo mamy 
i Nowoczesną, i Platformę, 
i PiS, ale także można powie-
dzieć Bezpartyjnych Samo-

rządowców, czyli radnych 
wybranych z listy Robert 
Raczyński Lubin 2006 – 
ocenia Damian Stawikow-
ski, członek zarządu powia-
tu. – Jest pewna równowa-
ga. Natomiast można powie-
dzieć, że wykształtowała się 
większość, jakby ponadpar-
tyjna, która chce, żeby sta-
rostą został pan Adam Myr-
da. 13 do 10 to jest duża, sta-
bilna większość (13 radnych 
zagłosowało na Adama Myr-
dę – przyp. red.). I myślę, że 
to znajdzie odzwierciedle-
nie w zarządzie powiatu. Nie 
chcemy robić politycznego, 
partyjnego zarządu, lecz by 
był on samorządowy, żeby 
to radni, a nie ugrupowania 
polityczne, mieli wpływ na 
nas, na mieszkańców powia-
tu lubińskiego. Myślę, że pan 
Adam Myrda zgłosi takich 
członków zarządu, którzy 
będą reprezentować nie par-
tie polityczne, ale mieszkań-
ców poszczególnych gmin – 
dodaje Stawikowski.

Przekonamy się o tym już 
5 grudnia, gdy wznowione 
zostaną przerwane w piątek 
obrady rady.

 MARTA CZACHÓRSKA

Myrda pozostaje starostą, 
ale układ sił się zmienia

W tajnym głosowaniu radni wybrali starostą 
na kolejną kadencję Adama Myrdę, który od 

razu zadeklarował, że zarząd zostanie 
zwiększony do pięciu osób
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Damian Stawikowski, poprzednio wicestarosta, został członkiem 
zarządu powiatu

Przewodniczący rady powiatu Tadeusz Maćkała oraz wiceprzewod-
nicząca Barbara Skórzewska 

Nowy wicestarosta 
– Bernard Langner
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Przerwana sesja 
inauguracyjna w Rudnej

Podczas inauguracyjnego 
wystąpienia Władysław 
Bigus podziękował za 

okazane mu zaufanie i zapo-
wiedział utrzymanie dotych-
czasowych kierunków roz-
woju gminy.

– W pierwszej kolejności 
musimy dokończyć budo-
wę żłobka i mieszkań socjal-
nych, ale główny nacisk w tej 
kadencji będziemy kładli na 

drogi, niezależnie od tego, 
kto jest ich zarządcą. Dro-
gi i utrzymanie dotych-
czasowej jakości usług dla 
naszych mieszkańców to 
nasz priorytet – mówi wójt. 
– Jeśli chodzi o drogi, zdecy-
dowanie liczymy na to, że 
uda nam się pozyskać pie-
niądze z programów rządo-
wych, bo z naszego budże-
tu tak drastycznie znisz-

czonych dróg nie będziemy 
w stanie naprawić.

Oprócz ślubowania rad-
ni zdążyli też wybrać prze-
wodniczącą. Jedyną zgłoszo-
ną kandydatką była Joanna 
Bagińska. W tajnym głoso-
waniu zagłosowało na nią 14 
z 15 radnych.

Rajcowie byli jednomyśl-
ni podczas głosowania nad 
wynagrodzeniem wójta. 

Zgodnie z przyjętą uchwa-
łą pensja zasadnicza Wła-
dysława Bigusa wyniesie 
4,7 tys. zł brutto, a jego uzu-
pełnieniem będzie 1,9 tys. 
zł dodatku funkcyjnego 
i dodatek specjalny w wyso-
kości nieco ponad 2,6 tys. zł. 
W porównaniu do poprzed-
niej kadencji wójt będzie 
miał wynagrodzenie o 2 tys. 
zł niższe.

Tuż po przyjęciu tej 
uchwały przewodnicząca 
ogłosiła przerwę w obradach. 
Zostaną one wznowione 5 
grudnia. W ten sposób polity-

cy w Rudnej zyskali kilkana-
ście dni na ustalanie kandy-
datów na wiceprzewodniczą-
cych rady oraz podział miejsc 
w komisjach merytorycznych 
– te sprawy miały być przed-
miotem głosowania podczas 
sesji inauguracyjnej. Zabra-
kło też sprawozdania z pra-
cy wójta i uchwał podjętych 
podczas poprzedniej kadencji 
samorządu.

Przypomnijmy, że w tego-
rocznych wyborach związa-
ne z Władysławem Bigusem 
ugrupowanie KWW Nasza 
Gmina Rudna nie zdoby-

ło większości w radzie gmi-
ny. Będzie miało siedmiu 
przedstawicieli. Dwa głosy 
mają przedstawiciele KWW 
Waldemara Latosa „Wol-
ni od Układów”, jedno miej-
sce przypadło przedstawicie-
lowi KWW Służymy Miesz-
kańcom, a pięcioro radnych 
dostało się do rady z list syg-
nowanych własnym nazwi-
skiem. Oznaczać to może 
burzliwy przebieg pracy rady 
w nowej kadencji.

– Tarcia i dyskusje były 
zawsze. One odbywają się 
w komisjach i tego nie widać 
na sesjach. I dalej tak to sobie 
wyobrażam: że tam, gdzie 
mamy coś uzgodnić, tam 
będzie ta dyskusja. Wymia-
na zdań jest potrzebna i każ-
dy swoją opinię musi wyra-
zić, żeby potem wypracować 
jakieś wspólne stanowisko. 
Chciałabym nad taką jed-
nomyślnością popracować, 
chociaż może być trudno – 
komentuje nowo mianowa-
na przewodnicząca rudzień-
skiej rady, Joanna Bagińska.

JOANNA DZIUBEK

 » W ratuszu w Rudnej 22 listopa-
da miała miejsce pierwsza sesja 
w nowej kadencji rady gminy. 
Wójt i radni złożyli ślubowanie, ale 
w połowie programu zdecydowa-
no o przerwaniu obrad.

Władysław Bigus na 
pierwszej sesji zapowie-
dział utrzymanie do-
tychczasowych kierun-
ków rozwoju gminy
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Joanna Bagińska została przewodniczącą rady
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Nastolatek oddał szpik
 Akcja #KOMÓRKOMANIA na Dolnym 

Śląsku została zainaugurowana w ubiegłym 
roku przy wsparciu Dolnośląskiego 
Kuratorium Oświaty i Fundacji DMKS. W tym 
roku aż 49 szkół z naszego województwa 
zaangażowało się w drugą edycję projektu. – 
Jesteśmy jedyną szkołą w promieniu 30 km, 
która bierze udział w akcji. W tamtym roku 
zajęliśmy czwarte miejsce. Liczę, że w tym 
roku pójdzie nam lepiej – uśmiecha się 
Agnieszka Bober, organizatorka akcji 
w Zespole Szkół nr 1 w Lubinie.

Zespół Szkół nr 1 im. Bolesława Krupiń-
skiego w Lubinie, chętnie angażuje się w akcje 
krwiodawstwa lub rejestracji potencjalnych 
dawców szpiku.

– Już drugi raz przystępujemy do akcji 
#KOMÓRKOMANIA. To tak naprawdę mło-
dzież pracuje dla młodzieży. Starsi uczniowie, 
należący do koła pierwszej pomocy, prowadzą 
prelekcje i edukują wszystkich zainteresowanych. 
Oni zachęcają, a także rejestrują swoich kolegów 
i wszystkich chętnych – mówi Agnieszka Bober, 
która jest również nauczycielem wychowania 
fizycznego w Zespole Szkół nr 1 w Lubinie.

Ich punkt był otwarty przez trzy godziny 
dziennie, przez cały tydzień, od poniedział-
ku do piątku. – Wtedy można było się do nas 
zgłaszać. W tym roku zarejestrowaliśmy aż 108 
osób. To wspaniały wynik i po cichu liczymy na 
podium. W zeszłej edycji zarejestrowaliśmy 49 
osób, zajmując przy tym miejsce czwarte – opo-
wiada nauczycielka.

Jak jednak zaznacza – nie idą na rekord i nie 
chodzi tutaj o ilość.

– W zeszłym roku mieliśmy piękny prezent 
i bonus dla wszystkich. Jeden z naszych ucz-

niów już miesiąc po zarejestrowaniu się w bazie 
dostał informację zwrotną – znaleziono jego 
bliźniaka genetycznego. Marcin miał tydzień 
na zastanowienie się, ale praktycznie od razu 
podjął decyzję, że odda szpik, ratując przy tym 
życie innej osobie – wspomina Bober. – Marcin 
to już nasz absolwent, ale to wspaniały i sympa-
tyczny chłopak. A jak się okazało – ma jeszcze 
bardzo dobry szpik – śmieje się kobieta.

Chociaż ludzie coraz chętniej rejestrują się do 
bazy, wciąż krążą mity, które odstraszają poten-
cjalnych dawców. – Owszem, świadomość jest 
coraz większa, ale wszyscy wciąż mają w gło-
wie, że szpik pobiera się z kręgosłupa – tłuma-
czy organizatorka.

– 80 procent ludzi szpik ma pobierany z krwi. 
20 procent przypadków, gdy zadecyduje lekarz, 
ma pobierany szpik z talerza kości biodrowej – 
opowiada.

Nauczycielka zaznacza, że młodzież jest otwar-
ta i chętna, ale aby zostać potencjalnym dawcą 
szpiku i być zarejestrowanym w bazie, należy mieć 
ukończone 18 lat.   KATARZYNA SKOCZYLAS

Zespół Szkół nr 1 im. Bolesława Krupińskiego w Lu-
binie, chętnie angażuje się w akcje krwiodawstwa 
lub rejestracji potencjalnych dawców szpiku
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Poznają sąsiadów 
i pomagają
 » Sami stwierdzili, że 

chcą i mogą pomóc, 
więc zwrócili się do 
Warsztatów Terapii Za-
jęciowej Promyk i Sło-
neczko w Lubinie. 
W ten sposób ucznio-
wie Społecznej Szkoły 
im. Rady Europy wraz 
z podopiecznymi war-
sztatów stworzyli nie-
zwykłe świąteczne 
kartki. Zamierzają je 
sprzedać, a cały do-
chód przekazać na re-
habilitację niepełno-
sprawnych.

Byłem bardzo zasko-
czony, że ucznio-
wie społecznej szkoły 

wystąpili z taką inicjatywą 
– nie kryje Dariusz Jankow-
ski, prezes Stowarzyszenia 
Przyjaciół i Rodziców Osób 
Niepełnosprawnych Rów-
ne Szanse z Lubina. – Zapro-
ponowali wspólne robienie 
ozdób świątecznych, które 
później sprzedadzą, a pienią-
dze przekażą na rehabilita-

cję naszych podopiecznych 
oraz budowę całodobowego 
ośrodka dla niepełnospraw-
nych. Wielu ludzi pomaga, 
jednak zazwyczaj po prostu 
przekazują pieniądze, a tym 
uczniom zależało na tym, by 
zrobić coś wspólnie z naszy-
mi podopiecznymi. Co waż-
ne, nikt ich do tego nie nakła-
niał, żaden nauczyciel czy 
dyrektor – dodaje Jankowski, 
przyznając, że gest młodych 
bardzo go poruszył.

Uczniowie z rozbrajają-
cą szczerością przyznają, że 
Warsztaty Terapii Zajęcio-
wej znajdują się blisko szko-
ły, dlatego chcieli poznać 
swoich sąsiadów. Nie jest to 
projekt organizowany przez 
szkołę czy nauczycieli, ale 
ich własny.

– Mijamy się z pod-
opiecznymi ośrodka idąc 
do szkoły, spotykamy ich 
na przystanku. Chcemy 
ich lepiej poznać i pomóc. 
Stąd pomysł robienia kar-
tek, które później sprzeda-
my – stwierdza Olek Biały 
z trzeciej klasy gimnazjum 
Społecznej Szkoły im. Rady 
Europy. – Nikogo nie trzeba 
było specjalnie przekony-
wać – mówi o grupce ucz-

niów z trzeciej klasy gimna-
zjum i ósmej szkoły podsta-
wowej, którzy zgłosili się do 
pomocy.

Przez kilka godzin mło-
dzi wraz z podopiecznymi 
WTZ-ów robili świątecz-
ne kartki. W tym tygodniu 
spotkali się znowu. Tym 
razem wykonali bombki 
i stroiki bożonarodzenio-
we. Wszystko co powstało, 
zostanie sprzedane, między 
innymi podczas świąteczne-
go jarmarku, który odbędzie 
się w szkole.

– To budujące, że mło-
dzież wyszła z taką inicja-
tywą. Nasi podopieczni też 
chętnie wzięli udział w tym 
spotkaniu. Myślę, że jedna 
i druga strona na tym zyska. 
Zresztą nasi podopieczni, 
mimo że sami potrzebują 
pomocy, też bardzo często 
i chętnie jej udzielają innym. 
Po raz trzeci już włączamy 
się w akację Szlachetna Pacz-
ka, przygotowując podarki 
dla potrzebujących rodzin. 
Dobro powraca – dodaje 
z uśmiechem Aneta Więcek-
-Zabłotna, kierownik War-
sztatów Terapii Zajęciowej 
Słoneczko w Lubinie.

  MARTA CZACHÓRSKA
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Przez kilka godzin młodzi wraz z podopieczny-
mi WTZ-ów robili świąteczne kartki
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Zamiast klepać regułki 
będą eksperymentować
 » Dwie szkoły z powia-

tu lubińskiego otrzyma-
ły po kilkadziesiąt tysię-
cy złotych z Fundacji 
KGHM Polska Miedź na 
stworzenie nowoczes-
nych pracowni fizyczno-
-chemicznych. Ich pro-
jekty zostały wybrane 
spośród 36 zgłoszonych 
z całego Zagłębia Mie-
dziowego. Oprócz Szko-
ły Podstawowej nr 3 
z Lubina i Zespołu Pla-
cówek Oświatowych ze 
Ścinawy, dofinansowa-
nie otrzymały także trzy 
inne placówki.

Wybraliśmy te projek-
ty, w których widzie-
liśmy wyjątkowo 

zaangażowanych nauczy-
cieli i dyrektorów – przyzna-
je Lidia Marcinkowska-Bart-
kowiak, członek zarządu Fun-
dacji KGHM. – Oprócz tego, 
że mieliśmy świetny projekt 
wyposażenia sali, zależa-
ło nam na tym, żeby te pra-
cownie zostały wykorzysta-
ne i to w taki sposób, żeby po 
pierwsze korzystali z nich ucz-
niowie najbardziej zdolni, po 
drugie ci, którzy mają specy-
ficzne problemy w naucza-
niu, ale też najlepiej by było 
i w kilku projektach tak jest, 
że nauczyciel i dyrektor zobo-
wiązują się, że nauczanie wyj-
dzie poza tę jedną szkołę – 
mówi przedstawicielka Fun-
dacji.

Konkurs „Laborato-
rium XXI wieku” Fundacja 
KGHM skierowała do pub-
licznych szkół podstawowych 
i ich zespołów położonych na 
terenie powiatów: lubińskie-

go, głogowskiego, legnickie-
go, polkowickiego, bolesła-
wieckiego, jaworskiego oraz 
złotoryjskiego. Wystarczy-
ło przygotować projekt na 
utworzenie szkolnej pracow-
ni fizyczno-chemicznej.

Swoje pomysły przed-
stawiło 36 placówek. Fun-
dacja wybrała pięć najlep-
szych: Szkoły Podstawowej 
nr 3 z oddziałami integracyj-
nymi w Lubinie, Zespołu Pla-
cówek Oświatowych w Ścina-
wie, Szkoły Podstawowej nr 4 
w Chojnowie, Szkoły Podsta-
wowej nr 9 w Legnicy i Szko-
ły Podstawowej nr 3 w Złoto-
ryi. Każdy z laureatów zdobył 
inną kwotę, w zależności od 
tego, o jaką się ubiegał. Naj-
więcej, bo 100 tys. zł dostała 
legnicka placówka. Złotoryj-
ska szkoła otrzymała prawie 
85 tys. zł, ścinawska – 64 tys. 
zł, chojnowska – prawie 60 
tys. zł, zaś lubińska – 50 tys. zł.

– Jesteśmy bardzo dumni 
– cieszy się z wygranej w kon-
kursie i doposażenia pracow-

ni dyrektor 
Szkoły Pod-
stawowej nr 
3 z oddziała-
mi integracyj-
nymi Krystyna 
Głowacka, doda-
jąc, że ten rok jest 
szczególnie dobry dla 
zarządzanej przez nią 
placówki, bo bierze również 
udział w projekcie „Nowo-
czesne i twórcze szkoły pod-
stawowe w Lubinie”, na któ-
ry miasto pozyskało prawie 
2 mln zł z Unii Europejskiej. 
Dzięki temu jej szkoła zyska 
dodatkowo około 160 tys.

Dzięki pieniądzom z Fun-
dacji KGHM lubińska szko-
ła wyposaży pracownię 
chemiczną w dygestorium 
(sprzęt niezbędny w każ-
dym laboratorium, w któ-
rym pracuje się z niebezpiecz-
nymi substancjami, prze-
szklona komora w kształ-
cie dużej szafy – przyp. red.), 
stół demonstracyjny, stano-
wiska pracy uczniów, ławki, 

doposaży także zaplecze oraz 
kupi plansze, modele, fartu-
chy i okulary. Będzie trzeba 
też zrobić mały remont sali, 
w tym wymienić podłogę 
i doprowadzić wodę.

– To nie zna-
czy, że my tych 
rzeczy nie 
mamy, bo pra-
cownia obec-
nie funkcjo-
nuje – zapew-
nia Aneta 
Drozda, autor-

ka zwycię-
skiego projek-

tu i nauczycielka 
ze Szkoły Podsta-

wowej nr 3 w Lubi-
nie. – Wszystko w pro-

jekcie było tak zaplanowa-
ne, żeby udowodnić, że moż-
na prowadzić eksperymen-
ty, że wszystkie treści zwar-
te w podstawie programowej 
można przedstawić w spo-
sób ciekawy, interesujący, na 
zasadzie doświadczeń. A żeby 
te doświadczenia robić, musi 
być odpowiednio doposażo-
na pracownia, musi być odpo-
wiedni sprzęt i temu służy ten 
projekt, a w zasadzie wygrana 
z niego – mówi nauczycielka.

– Nie zapisywane, suche 
regułki, nie klepane treści 
z podręcznika, ale to, co się 
dzieje na stole demonstra-
cyjnym nauczyciela czy przy 
biurkach szkolnych uczniów. 

Jeżeli sami działają, wyko-
nują, zdecydowanie wię-
cej w głowie zostaje. Przede 
wszystkim rozumieją, a to 
nie są treści proste – przyzna-
je Drozda.

Przedstawicielka Funda-
cji zapewnia, że to nie jest 
ani pierwszy, ani ostatni tego 
typu projekt miedziowej spół-
ki. W przyszłym roku ma ich 
być znacznie więcej.

– KGHM jest przede 
wszystkim firmą techno-
logiczną, która potrzebuje 
inżynierów, która opiera się 
na myśli ludzkiej, technicznej 
w bardzo wielu specjalnoś-
ciach. My bardzo docenia-
my edukację w tym obsza-
rze. Każdy sukces zawodowy, 
naukowy zaczyna się gdzieś, 
a dokładnie w szkole podsta-
wowej, nie na studiach. Aby 
się to mogło zacząć, potrzeb-
na jest odpowiednia infra-
struktura. Dlatego postano-
wiliśmy ten konkurs uru-
chomić i sfinansować pra-
cownie fizyczno-chemiczne 
w szkołach podstawowych – 
wyjaśnia prezes KGHM Pol-
ska Miedź Marcin Chludziń-
ski.

 MARTA CZACHÓRSKA

Swoje pomysły przedstawiło 36 placówek. Fundacja 
wybrała pięć najlepszych

Od lewej: Krystyna 
Głowacka, dyrektor SP 

3 w Lubinie oraz 
Aneta Drozda, 

autorka zwycięskiego 
projektu 

i nauczycielka z SP 3

Nagrodzono również projekt ze ścinawskiej szkoły
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 » W Centrum Turystyki 
i Kultury w Ścinawie od-
była się pierwsza sesja 
rady miejskiej kadencji 
2018-2023. Zaprzysięże-
ni zostali: 15 radnych 
oraz burmistrz Krystian 
Kosztyła. Wybrano rów-
nież prezydium rady, 
obowiązki przewodni-
czącego pełnił będzie 
nadal Marek Szopa. 

Myślę, że ludzi przeko-
nały konkretne dzia-
łania i inwestycje, 

których się podjęliśmy i rea-
lizowaliśmy je dla mieszkań-
ców – mówił zaraz po uro-
czystym ślubowaniu bur-
mistrz Krystian Koszytyła. – 
Rada była wyjątkowo otwar-
ta i zwyciężał consensus, bo 

radni z różnych ugrupowań, 
z korzyścią dla gminy, zawsze 
dochodzili do porozumie-
nia w najistotniejszych kwe-
stiach. Dzięki pozyskanym 
środkom udało się nam zre-
alizować najpilniejsze potrze-
by mieszkańców, ale też roz-
winąć miasto i gminę. Bar-
dzo liczę, że nowa rada, choć 
w trochę zmienionym skła-
dzie, będzie funkcjonowała 

na podobnych zasadach 
z podobnymi efektami – 
podkreślał szef lokalnego 
samorządu. 

Równie ważnym 
wydarzeniem, co zaprzy-
siężenie burmistrza i rad-
nych, był wybór prezy-
dium rady miejskiej. Na 
jej czele stał będzie nadal 
Marek Szopa, a wiceprze-
wodniczącymi zosta-

ły: Monika Żogalska oraz 
Renata Kudzia. 

– Nasz trener Krystian 
Kosztyła zbudowała dru-
żynę na miarę ekstraklasy 

– dotychczasową współpra-
cę rady miejskiej w Ścinawie 
z burmistrzem komplemen-
tował Marek Szopa. – Uwa-
żam, że dotychczas dobrze 
wywiązywaliśmy się ze swo-
ich zadań i obowiązków, ale 
zawsze może być lepiej. Do 
tego będziemy właśnie dąży-
li, bo na naszej pracy skorzy-
sta cała gmina. Dołożymy 

wszelkich starań, by 
kolejna kadencja była 

owocna w sukcesy – dekla-
rował przewodniczący rady 
miejskiej.

Kolejne ważne zadania, 
jakie wyznaczył sobie lokalny 
samorząd do zrealizowania 
w najbliższej kadencji, to mię-
dzy innymi: kanalizacja całej 
gminy, kontynuowanie gazy-
fikacji, rewitalizacja rynku oraz 
rozbudowa nabrzeża portowe-
go.   ZYGMUNT KOGUT 

ŚCINAWA

Ścinawskie
Zaprzysiężenie 
burmistrza i radnych 

Ślubowanie złożył burmistrz 
Krystian Kosztyła

Gratulacje burmistrzowi oraz radnym złożył starosta lubiński Adam 
Myrda

W tajnym głosowaniu wybrano przewodniczącego 
oraz wiceprzewodniczących rady

Jedną z wiceprzewodniczących została Renata Kudzia (w środku)
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Historyczna Pocztówka (244)
ŚCINAWA

Na prezentowanej dzisiaj 
kolorowanej pocztówce widzimy 
przedwojenną ulicę pocztową, 
która obecnie nosi imię wielkiego 
Polaka – papieża Jana Pawła II. 
Po lewej stronie, na pierwszym 
planie widoczny jest obecny 
Ośrodek Badawczo-Naukowo-
Dydaktyczny Chorób 
Otępiennych, tzw. Ośrodek 
Alzheimerowski im. Księdza 
Henryka Kardynała 
Gulbinowicza, w którym przed II 
wojną światową znajdował się 
szpital„Bethanien, prowadzony 
był przez ewangelicką 
organizacje dobroczynną 
Diakonia.

Wtedy starszy brat odwołał się 
od decyzji samego księcia-pana, 
który w określonym dniu co roku 
osobiście rozpatrywał skargi 
swych poddanych.
– Niech Wasza Książęca Wyso-
kość raczy zauważyć, iż dwa są-
dy skrzywdziły mnie, rokując nie-
sprawiedliwie – skarżył się księ-
ciu, klęcząc u jego stóp i proszal-
nie składając dłonie. – Jako star-
szy syn mego ojca-nieboszczyka 
mam prawo do całego mienia po 
nim, a także mnie należy się 
młyn, bo więcej mam dzieci niż 
mój młodszy brat, a tym samym 
i potrzeby większe.
– Raczcie dostrzec łaskawie, 
Wasza Książęca Wysokość, że od 
dzieciństwa w tym młynie pra-
cowałem razem z ojcem i pot 
mój obmywał lepisko i kamienie 
młyńskie – tłumaczył młodszy 
brat. – Znam tutaj każdą deskę 
i kołek, jak swoje palce u rąk 
i mnie się ów młyn należy, bo je-
żeli otrzyma go mój brat, 
w pacht go puści (odda w dzier-
żawę) obcemu człowiekowi, 
sam na młynie się nie znając, bo 
od małego przy koniach praco-
wał. Dzierżawca natomiast nie 
zadba o młyn, ani też o kamienie. 
Jedynie o zarobek będzie mu szło 
i dlatego po okresie dzierżawy 
młyn nie będzie już do pracy 
przydatny. 
Zadumał się książę Ludwik nad 
usłyszanymi słowami i dopiero po 
krótkiej chwili zadał pytanie sy-
nom zmarłego młynarza.
– Czy słyszeliście o mądrym królu 
Salomonie, którego wspomina 
Pismo Święte?
Zaprzeczyli ruchami głowy, bo 
obaj byli niepiśmienni. Nawet ni-
gdy żaden z nich nie miał książki 
w rękach.

– Był pewien król, który nazywał 
się Salomon – zaczął opowiadać 
książę Ludwik. – Kiedyś przyszły 
do niego dwie niewiasty z dzie-
ckiem, by ich rozsądził. Książę za-
pytał o przyczynę sporu. Kobiety 
wyjaśniły, że spały wspólnie 
w jednym łożu, a każda z nich 
miała obok siebie dziecko. Pod-
czas snu jedna z nich, odwracając 
się na łożu, zadusiła swe dziecko 
i potem powstał spór o dziecko ży-
we. Każda twierdziła, że to żywe 
dziecko jest jej. Król Salomon  wy-
dał wówczas wielce mądry wyrok. 
Kazał obydwoje dzieci, to zadu-
szone i to żywe, rozpołowić na 
dwoje mieczem i każdą z kobiet 
obdarzyć po jednej połówce każ-

dego dziecka. 
Książę jednak nie dopowiedział 
im, że wówczas prawdziwa matka 
żywego dziecka prosiła, by oddać 
dziecię tej drugiej, bo nie mogła 
znieść, że jej dziecko marnie zgi-
nie. Widząc jej reakcję król naka-
zał jej właśnie oddać maleństwo.
Bracia uważnie słuchali słów księ-
cia, nie mogąc pojąć do czego on 
zmierza. Dlatego na zapytanie 
księcia, czy wyrok był sprawiedli-
wy, obaj odpowiedzieli, że wyrok 
był sprawiedliwy, bo każda z nich 
dostała połowę dziecka żywego 
i połowę martwego.
– Jeśli twierdzicie, że dobrze po-
stąpił król Salomon, to i ja wydam 
taki sam wyrok w waszej sprawie 

– zapewnił Ludwik. – Wydam roz-
kaz, aby wasz młyn został spalo-
ny, a wy pozostaniecie pod za-
mknięciem do czasu aż ogień 
przemieni drzewo w popiół. Po-
tem obaj pójdziecie nad Zimnicę 
i sprawiedliwie rozdzielicie popiół 
ten między siebie.
Niestety, nie wiemy, jak zareago-
wali bracia na książęcy wyrok. Być 
może, że podobnie jak rodzona 
matka z przypowieści o Salomo-
nie, chociaż...

RYS. I OPRACOWANIE: HENRYK RUSE-
WICZ NA PODSTAWIE LEGENDY O SPRA-
WIEDLIWYM WYROKU KSIĘCIA LUDWI-

KA, URSZULI I ALEKSANDRA WIĄC-
KÓW [W:] OPOWIEŚCI O LUBINIE. 1985

Legendy i gawędy Ziemi Lubińskiej

O SPRAWIEDLIWYCH WYROKACH KSIĘCIA LUDWIKA (LUBIN) – CZĘŚĆ 2

www.czyscioch.lubin.pl 723-712-723 czyscioch

PRANIE
DYWANÓW/WYKŁADZIN
TAPICERKI MEBLOWEJ
TAPICERKI SAMOCHODOWEJ

ZŁOMOWANIE
pojazdów

dokumenty od ręki, 
transport, gotówka 
tel. 725-725-300
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zDolni Ślązacy 
z powiatu lubińskiego 
ze stypendium
 W powiecie lubińskim 

mieszka dwóch zDolnych 
Ślązaków. Jakub 
Kozłowski z Lubina oraz 
Paulina Ostrowska 
z Karczowisk znaleźli się 
w gronie 57 uczniów 
z różnych dolnośląskich 
szkół wyróżnionych 
stypendium „zDolny 
Śląsk”.

Do konkursu, któ-
ry został zorganizowany 
już po raz 18., zgłosiło się 
około 300 kandydatów ze 
szkół podstawowych i śred-
nich z naszego wojewódz-
twa. Wybrano 57 z nich. 
Wszystkie nagrodzone 
osoby to uczniowie wyróż-
niający się nie tylko zdol-
nościami i sukcesami na 
konkursach, lecz również 
aktywną postawą społecz-
ną.

Każdy z wyróżnionych 
otrzyma roczne stypendia 
w wysokości od 2,5 tys. zł 
do 3,5 tys.

– Nie wysokość sty-
pendiów, ale ich społecz-
na funkcja odgrywa naj-
ważniejszą rolę w Pro-
gramie „zDolny Śląsk” – 
podkreślają organizatorzy 
Konkursu Stypendialnego 
„zDolny Śląsk” z Fundacji 
Edukacji Międzynarodo-
wej. – Oprócz praktyczne-
go, finansowego wymiaru 
wsparcia młodych ludzi, 
stypendia są ważnymi 

motywatorami do dalszej 
pracy nad sobą i stanowią 
wyróżnienie, wskazują-
ce młodzieży, że aktywna 
postawa społeczna połą-
czona z dbałością o włas-
ny rozwój to najcenniejszy 
kapitał regionu – dodają.

Stypendium trafi też do 
dwójki uczniów z powiatu 
lubińskiego. Jakub Kozłow-
ski z Lubina otrzymał rocz-
ne stypendium nauko-
we w wysokości 3 tys. zł 
w kategorii szkoły podsta-
wowe i gimnazja (był ucz-
niem Gimnazjum nr 4 
w Lubinie). Paulina Ostro-
wska z Karczowisk zosta-
ła wyróżniona za swo-
je osiągnięcia sportowe. 
Otrzymała roczne stypen-
dium w wysokości 3,5 tys. 
zł w kategorii szkoły śred-
nie. Ta uczennica Zespo-
łu Szkół nr 2 trenuje łucz-
nictwo.

Uroczysta Gala Stypen-
dialna z udziałem laurea-
tów konkursu odbędzie się 
1 grudnia we Wrocławiu.

MRT
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 » Końcowy rezultat 
spotkania Cuprum Lu-
bin z Treflem Gdańsk 
nie oddaje do końca 
tego, w jaki sposób to-
czył się mecz. Miedzio-
wi wielokrotnie mieli 
okazję do odwrócenia 
losu spotkania, a także 
zaskakiwali rywali 
w wielu elementach. 
Ostatecznie ekipa An-
drea Anastasiego wra-
ca domu z tarczą.

W pierwszym secie 
miedziowi pre-
zentowali wysoki 

blok, z którym mieli prob-
lemy przyjezdni. W tym 
elemencie dobrze spisy-
wał się przyjmujący Jakub 
Wachnik, a także Damian 
Boruch. Długo pojedynek 
był rozgrywany na przewa-
gi, jednak po asie serwiso-
wym Macieja Muzaja i kil-
ku skutecznych zagryw-
kach, losy spotkania odwró-
ciły się i Trefl wygrał 19:25. 

W drugiej części meczu 
gościom we znaki dał się 
Jakub Ziobrowski ze swo-
ją silną zagrywką, Damian 
Borucha, a także dobre roze-
granie Kerta Toobala, po 
którym łupem padło kil-

ka punktów dla Cuprum. 
Niestety zagrywka Rubena 
Schotta okazała się nie do 
zatrzymania i Trefl wygrał 
21:25. 

Trzeci set to już zdecy-
dowana dominacja przy-
jezdnych. Choć gospoda-
rze gonili wynik, to osta-
tecznie przegrali 20:25. 
MVP meczu okrzyknięto 
Macieja Muzaja, a Piotr 
Nowakowski otrzymał 
gratulacje i podziękowa-

nia za zdobycie tytułu 
mistrza świata.

– W początkach setów 
naprawdę jesteśmy lepsi. 
Widać to w statystykach. 
Później mamy jakiś prze-
stój i zaczynamy przegry-
wać. Trochę nas to nie budu-
je, a zwłaszcza na następny 
mecz. Popełniamy za dużo 
prostych głupich błędów – 
komentuje Jakub Ziobrow-
ski, atakujący Cuprum 
Lubin.  MARIUSZ BABICZ

29 listopada 2018 19SPORT

reklama

Polkowice liderem, 
miedziowi drudzy
 Za nami runda jesienna 3. 

ligi, grupy 3. Podopieczni 
Adama Buczka zakończyli 
pierwszy etap rozgrywek na 
drugim miejscu z dorobkiem 
38 punktów. Liderem jest 
Górnik Polkowice, który 
zdobył łącznie 43 punkty.

W ostatniej serii spotkań 
w tym roku, miedziowi na 
własnym boisku podejmowa-
li Ruch Radzionków. W 21. 
minucie Łukasz Moneta dał 
prowadzenie Zagłębiu. Kolej-
ne bramki wpadły dopie-
ro w drugiej połowie. W 63. 
minucie na 2:0 podwyższył 
Paweł Żyra, a po rzucie kar-
nym w 73. minucie, było już 
3:0. Z jedenastu metrów gol-

kipera rywali pokonał Eryk 
Sobków. 

Polkowiczanie na wyjeź-
dzie wygrali skromnie 1:0 
ze Stalą Brzeg. Samobójcze 
trafienie zanotował 27-let-
ni Dawid Pożarycki. Trzecie 
miejsce w lidze zajmuje Ślę-
za Wrocław, która w ramach 
17. kolejki pokonała 2:1 
Lechię Dzierżoniów, nato-
miast zespół zza miedzy 
Miedź II Legnica, zremiso-
wał bezbramkowo z Agro-
plonem Głuszyna. Teraz cze-
ka nas przerwa w rozgryw-
kach. Na wiosnę pierwszym 
szlagierem będą derby Zagłę-
bia II Lubin z Górnikiem Pol-
kowicami. 

 MARIUSZ BABICZ
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MKS Kluczbork – Warta Gorzów Wielkopolski 0:1

Ruch Zdzieszowice – Górnik II Zabrze 0:3

Ślęza Wrocław – Lechia Dzierżoniów 2:1

Stal Brzeg – KGHM ZANAM Górnik Polkowice 0:1

KGHM Zagłębie II Lubin – Ruch Radzionków 3:0

Miedź II Legnica – Agroplon Głuszy na 0:0

Gwarek Tarnowskie Góry  – Piast Żmigród 1:0

Stilon Gorzów Wielkopolski – Foto-Higiena Gać 1:1

Pniówek Pawłowice Śląskie – Rekord Bielsko Biała 3:1
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III liga - grupa 3 2018/2019

Lp. Druży na M W R P Pkt. B

1. KGHM ZANAM Górnik Polkowice 17 14 1 2 43 44-16

2. KGHM Zagłębie II Lubin 17 12 2 3 38 41-16

3. Ślęza Wrocław 17 10 4 3 34 35-17

4. Gwarek Tarnowskie Góry 17 9 3 5 30 22-17

5. Pniówek Pawłowice Śląskie 17 8 5 4 29 31-15

6. Rekord Bielsko Biała 17 7 6 4 27 31-23

7. Górnik II Zabrze 17 7 4 6 25 32-32

8. Piast Żmigród 17 7 4 6 25 24-27

9. Ruch Zdzieszowice 17 7 3 7 24 24-26

10. Miedź II Legnica 17 6 5 6 23 29-25

11. Ruch Radzionków 17 6 4 7 22 24-31

12. Stal Brzeg 17 6 2 9 20 27-28

13. Foto-Higiena Gać 17 5 3 9 18 23-32

14. MKS Kluczbork 17 4 5 8 17 14-24

15. Warta Gorzów Wielkopolski 17 4 4 9 16 15-26

16. Agroplon Głuszy na 17 3 5 9 14 18-33

17. Lechia Dzierżoniów 17 3 2 12 11 23-40

18. Stilon Gorzów Wielkopolski 17 3 2 12 11 16-45

Kolejka 17:
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Asseco Resovia – Indykpol AZS Olsztyn 2:3
Cerrad Czarni Radom – MKS Będzin 3:0
GKS Katowice – Stocznia Szczecin 3:1
Aluron Virtu Warta Zawiercie – PGE Skra Bełchatów 3:1
Cuprum Lubin – Lotos Trefl Gdańsk 0:3
Jastrzębski Węgiel – Chemik Bydgoszcz 2:3
ONICO Warszawa – ZAKSA Kędzierzyn-Koźle 2:3

Generuj PDF

PlusLiga 2018/2019
Lp. Drużyna M W P S Pkt.
1. ZAKSA Kędzierzyn-Koźle 9 9 0 27-5 26
2. Cerrad Czarni Radom 9 7 2 22-7 21
3. Aluron Virtu Warta Zawiercie 9 6 3 21-15 17
4. Jastrzębski Węgiel 9 6 3 18-15 16
5. Stocznia Szczecin 8 5 3 16-11 15
6. PGE Skra Bełchatów 9 5 4 19-16 15
7. ONICO Warszawa 8 4 4 14-15 12
8. Indykpol AZS Olsztyn 9 4 5 17-17 12
9. Lotos Trefl Gdańsk 8 4 4 15-17 11
10. Chemik Bydgoszcz 9 4 5 14-19 11
11. GKS Katowice 8 3 5 13-17 10
12. Cuprum Lubin 9 2 7 7-22 6
13. Asseco Resovia 9 1 8 11-25 6
14. MKS Będzin 9 1 8 11-24 5

Kolejka 9:
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W ostatniej se-
rii spotkań eki-
py Lubina i Pol-
kowic wygrały 
swoje mecze

Pięć medali
Zawodnicy Lubińskiego Klubu 
Karate Kyokushin wzięli udział 
w X edycji Turnieju Kumite w Ja-
strzębiu-Zdroju. W zawodach 
wystartowało 442 karateków 
z 41 klubów PZK. 
Lubiński klub reprezentowało 
siedmiu zawodników, zdobywa-
jąc następujące miejsca: Nor-
bert Kurzawski 2. miejsce w ka-
ta młodzików, 5. w kumite, Kor-
nelia Ratusz 3. miejsce w kata 
i 3. w kumite młodziczek, Dawid 
Gołębiowski 3. miejsce w kumi-
te młodzików, Bartosz Wątroba 
3. miejsce w kumite juniorów, 
Konrad Dołhun 5. miejsce w ka-
ta juniorów. 

Na podium we Wroc-
ławiu
Podopieczni Patryka Mierzwy 
podczas XV GAR Dance Cup, 
a równocześnie Pucharu Regio-
nów Polski Południowej oraz 
Grand Prix Polski Młodzieży 
Starszej w swoich kategoriach 
zdominowali inne pary z całego 
kraju.
Hanna Mongiałło i Mikołaj Wój-
cik (10-11 lat) w kategorii E 
komb. 6T zajęli 1. miejsce 
i awansowali do kategorii D oraz 
standard w kategorii D ST 10-
11. Ich rówieśnicy z klubu Kinga 
Nowacka i Marcel Cybul w kate-
gorii E komb. 6T uplasowali się 
na 3. miejscu, a w kategorii D ST 
10-11 lat, zdobyli 2. lokatę. Pa-
ra wystąpiła jeszcze w kategorii 
D LA, gdzie zdobyła 2. lokatę.
Juliusz Radziejewski i Mela Her-
manowska 12-13 w standard 
zajęli 2. miejsce oraz łacina 12-
13, gdzie wywalczyli 3. miejsce, 
awansując tym samym do kate-
gorii C. Aleksandra Chrobak 
i Michał Bakacz wywalczyli 3. 
miejsce w kategorii E 12-13 kom 
8 T i awansowali do kategorii D. 
Sukcesem zakończył się także 
start Doroty Kowalczuk i Barto-
sza Jakubiaka w kategorii 14-15 
C ST i C LA. W tej pierwszej lubi-
nianie zdobyli złoty medal, na-
tomiast w tej drugiej zajęli 3. 
miejsce.  MISZ

  Cuprum Lubin – Trefl  Gdańsk  0:3 (19:25, 21:25, 20:25)
Cuprum Lubin: Marcyniak, Toobal, Boruch, Gorzkiewicz, Patucha, Grobelny, 
Wachnik, Biegun, Smoliński, Yanagida, Zawalski, Ziobrowski, Libero: Gruszczyń-
ski, Makoś.
Trefl Gdańsk: Nowakowski, Grzyb, Janusz, Jakubiszak, Hebda, Niemiec, Mijai-
lović, Muzaj, Schott, Mordyl, Kozłowski, Sasak, Libero: Olenderek, Majcherski.

Walczyli do końca
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Pomimo wyrów-
nanego meczu, 
miedziowi nie po-
trafili wyrwać 
choćby seta
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Miedziowe 
w Alicante
Dwie zawodniczki Metraco Zagłę-
bia Lubin wystąpiły podczas towa-
rzyskiego turnieju piłki ręcznej w hi-
szpańskim Alicante. Dla reprezenta-
cji Polski, z Kingą Grzyb w składzie, 
był to generalny sprawdzian przed 
mistrzostwami Europy.
Skrzydłowa Metraco Zagłębia rzu-
cała w każdym meczu rozegranym 
w Hiszpanii. Kinga Grzyb rzuciła ko-
lejno trzy, pięć i cztery bramki. 
W kadrze Brazylii wystąpiła nato-
miast rozgrywająca miedziowych 
Patricia Matieli. ŁUKASZ LEMANIK

Turniej towarzyski w Alicante:
HISZPANIA – POLSKA  23:16 (13:9)
BRAZYLIA – POLSKA  32:26 (13:14)
POLSKA – NIEMCY  27:28 (15:14)

Znakomity występ łyżwiarek 
 Lubińskie panczenistki 

podczas Pucharu Świata 
w Japonii w mieście 
Tomakomai zanotowały 
bardzo dobre rezultaty. 
Teraz nasze zawodniczki 
wystąpią w Tomaszowie 
Mazowieckim.

Na dystansie 1000 m 
Natalia Czerwonka uzy-
skała czas 1:18.37, co dało 

jej 7. miejsce na 10 uczest-
niczek. Najlepsza okaza-
ła się Japonka Nao Kodai-
ra, która zakończyła rywali-
zację z czasem 1:17.31. Dru-
gie miejsce należało do Brit-
tany Bowe z USA, nato-
miast na najniższym stop-
niu podium stanęła Vanes-
sa Herzog z Austrii. 

Wcześniej lubinianka 
zajęła 13. lokatę na dystan-

sie 1500 m. Natalia Czer-
wonka ma za sobą także 
bieg drużynowy z Karoliną 
Bosiek i Magdaleną Czysz-
czoń, gdzie Polki zajęły 6. 
miejsce. 

Inna lubinianka uczest-
nicząca w rywalizacji, Kaja 
Ziomek, na dystansie 500 
metrów zajęła 1. miejsce. 
Polka uzyskała czas 39.700. 
Kolejne miejsce należało do 

Erin Jackson (USA) z cza-
sem 39.740, a na najniższym 
stopniu podium stanęła Leti-
tia de Jong z Holandii z cza-
sem 39.890. 

Następnego dnia lubi-
nianka wystąpiła w elicie 
w dywizji A. Zajęła 16. miej-
sce. Przed biało-czerwonymi 
start w Tomaszowie Mazo-
wieckim.

MARIUSZ BABICZLubinianki zrealizowały swoje cele w Tomakomai
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Wciąż bez przełamania
 » Po reprezentacyjnej 

przerwie do walki o li-
gowe punkty powrócili 
piłkarze Lotto Ekstra-
klasy. W Lubinie KGHM 
Zagłębie podejmowało 
aktualnego mistrza 
Polski Legię Warszawa 
i liczyło na przełama-
nie z utytułowanym ry-
walem. Przełamania 
nie było. Szybko strze-
lona bramka wystar-
czyła gościom, aby od-
nieść skromne, jednob-
ramkowe zwycięstwo.

Miedziowi ostatnie 
zwycięstwo odnie-
śli w połowie wrześ-

nia, kiedy rozbili na włas-
nym stadionie w derbo-
wym meczu Śląsk Wrocław 
4:0. Od tego czasu KGHM 
Zagłębie zanotowało tylko 
dwa remisy i wliczając mecz 
z Legią, siedem porażek.

Lubinianie chcieli w koń-
cu się przełamać i choć nie 
byli faworytem, liczyli na 
wygraną. Ostatnie dwa 
mecze na linii Lubin – War-
szawa padły łupem właś-
nie miedziowych, jednak 
w obu przypadkach lubinia-

nie triumfowali przy Łazien-
kowskiej. Tymczasem Legia 
odrobiła lekcję z tych pora-
żek oraz ostatniego nieda-
nego meczu wyjazdowego 

z Pogonią Szczecin i do stoli-
cy wraca z kompletem punk-
tów.

– Mieliśmy trochę wię-
cej czasu, żebyśmy prze-

gotowywać zawodni-
ków do tego spotkania. 
W pierwszej połowie 
byliśmy częściej przy pił-
ce. Legia zdobyła bramkę 
po rzucie rożnym i mia-
ła trochę w tym szczęś-
cia. Mieliśmy swoje sytu-
acje. W drugiej połowie 
też szczęście nie do końca 
nam sprzyjało. Wielkiej 
różnicy między naszy-
mi dwoma zespołami nie 
było widać. W końców-
ce spotkania Legia mia-
ła sytuacje wynikające 
z przeprowadzania kontr-
ataków – powiedział po 
meczu trener KGHM 
Zagłębia Ben van Dael.

 ŁUKASZ LEMANIK

Na zdjęciu Patricia Matieli
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  KGHM Zagłębie Lubin – Legia Warszawa  0:1 (0:1)
Bramka: William Remy – 10 min.
Żółta kartka – KGHM Zagłębie Lubin: Damjan Bohar, Filip Starzyński, Adam 
Matuszczyk. Legia Warszawa: Sebastian Szymański, Andre Martins.
Zagłębie Lubin: Dominik Hładun – Bartosz Kopacz (89. Daniel Dziwniel), Maciej 
Dąbrowski, Lubomir Guldan, Sasa Balic – Damjan Bohar, Adam Matuszczyk, Filip 
Jagiełło, Filip Starzyński, Dawid Pakulski (61. Jakub Mares) – Patryk Tuszyński (75. 
Łukasz Janoszka).
Legia Warszawa: Radosław Majecki – Marko Vesovic, Mateusz Wieteska, Wil-
liam Remy, Adam Hlousek – Michał Kucharczyk, Andre Martins (81. Chris Philipps), 
Cafu, Sebastian Szymański (62. Carlitos), Dominik Nagy – Sandro Kulenovic (70. 
Kasper Hamalainen).
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Piast Gliwice – Zagłębie Sosnowiec 0:0

Korona Kielce – Górnik Zabrze 4:2

Lech Poznań – Wisła Płock 2:1

Cracov ia – Śląsk Wrocław 1:1

Pogoń Szczecin – Miedź Legnica 2:0

KGHM Zagłębie Lubin – Legia Warszawa 0:1

Lechia Gdańsk – Jagiellonia Biały stok 3:2

Arka Gdy nia – Wisła Kraków 4:1
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Lotto Ekstraklasa 2018/2019

Lp. Druży na M W R P Pkt. B

1. Lechia Gdańsk 16 10 4 2 34 28-17

2. Legia Warszawa 16 8 5 3 29 26-18

3. Jagiellonia Biały stok 16 8 4 4 28 28-21

4. Korona Kielce 16 8 4 4 28 22-17

5. Piast Gliwice 16 7 5 4 26 21-18

6. Wisła Kraków 16 7 4 5 25 29-23

7. Pogoń Szczecin 16 7 4 5 25 24-18

8. Lech Poznań 16 7 3 6 24 23-22

9. Arka Gdy nia 16 6 5 5 23 25-18

10. Wisła Płock 16 4 6 6 18 24-26

11. Śląsk Wrocław 16 4 5 7 17 25-23

12. KGHM Zagłębie Lubin 16 5 2 9 17 22-27

13. Cracov ia 16 3 6 7 15 12-19

14. Górnik Zabrze 16 2 7 7 13 17-29

15. Miedź Legnica 16 3 4 9 13 16-34

16. Zagłębie Sosnowiec 16 2 6 8 12 21-33

Kolejka 16:
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Jedna bramka 
wystarczyła woj-
skowym, aby 
zwyciężyć
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